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Remiss av Åtgärdsprogrammet Hälsans miljömål 2022-2026 

 
Länsstyrelsen har i samverkan med länets aktörer arbetat fram ett 
Åtgärdsprogram för Hälsans miljömål för Jönköpings län för 2022-2022. 
Åtgärdsprogrammet ersätter tidigare åtgärdsprogram för Hälsans miljömål 
för 2017-2021. Åtgärdsprogrammet omfattar miljökvalitetsmålen Giftfri 
miljö, Frisk luft, Skyddande ozonskikt, God bebyggd miljö och Säker 
strålmiljö.   
 
Remissförslaget innehåller 28 åtgärder som vänder sig till länets 
kommuner, kommunala bolag samt myndigheter och privata aktörer i 
Jönköpings län. Hela åtgärdsprogrammet med syfte, bakgrund och alla 
åtgärder finns att läsa här:  
 
Åtgärdsprogram inom miljömål | Länsstyrelsen Jönköping 
(lansstyrelsen.se) 
 
I tabellen nedan redogörs för vilka åtgärder som respektive nämnd och 
styrelse berörs av. Nämnderna har svarat vilka åtgärder de anser sig kunna 
och vilja genomföra under 2023-2027. Kommunledningskontoret har 
sammanställt svaren till Kommunstyrelsen som förslag till vad kommunen 
ska svara. 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.lansstyrelsen.se/jonkoping/miljo-och-vatten/miljomal/atgardsprogram-inom-miljomal.html
https://www.lansstyrelsen.se/jonkoping/miljo-och-vatten/miljomal/atgardsprogram-inom-miljomal.html
https://www.lansstyrelsen.se/jonkoping/miljo-och-vatten/miljomal/atgardsprogram-inom-miljomal.html
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Åtgärder i åtgärdsprogrammet Hälsans miljömål 

 
Miljömålsområde Giftfri miljö  

Åtgärdsnummer, 
sida 

Åtgärdsnamn Ansvarig nämnd Kommentar  

1, s. 17 Öka kunskapen om 
handlingsplaner för 
förorenade områden 

Miljö- och 
byggnämnden 

JA, miljö- och byggnämnden 
avser genomföra åtgärden. 
 
Kommunledningskontorets 
förslag: 
JA, i enlighet med miljö- och 
byggnämndens yttrande. 
 

2, s 18 Inventera och 
riskklassa förorenade 
områden 

Miljö- och 
byggnämnden 

JA, om miljö- och 
byggnämnden får ekonomiska 
förutsättningar att inventera och 
riskklassa potentiellt förorenade 
områden. 
 
Kommunledningskontorets 
förslag: 
JA, i enlighet med miljö- och 
byggnämndens yttrande. 
 

3, s 20 Genomföra 
undersökningar av 
potentiellt förorenade 
område 

Miljö- och 
byggnämnden 

NEJ, miljö- och byggnämnden 
avser inte genomföra åtgärden 
så som den är skriven. Enligt 
regionala mål ska MIFO fas 2 
vara klara till år 2040. 
 
Kommunledningskontorets 
förslag: 
NEJ, i enlighet med miljö- och 
byggnämndens yttrande.  
 

4, s 22 Arbeta med 
saneringsåtgärder för 
förorenade områden 

Miljö- och 
byggnämnden, 
Tekniska nämnden 

JA, det är i enlighet med miljö- 
och byggförvaltningens 
verksamhetsplan. 
 
JA, tekniska nämnden avser att 
arbeta med åtgärden i den takt 
som befintlig handlingsplan 
anger.   
 
Kommunledningskontorets 
förslag: 
JA, i enlighet med miljö-och 
byggnämnden och tekniska 
nämndens yttrande.  
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5, s 23 Fasa ut farliga 
kemikalier 

Tekniska nämnden, 
VSBo, Vaggeryds 
energi, Barn- och 
utbildningsnämnden, 
Socialnämnden, 
Kultur- och 
fritidsnämnden, 
Kommunstyrelsen, 
Miljö- och 
byggnämnden  

JA, kultur- och fritidsnämnden 
avser genomföra åtgärden.  
 
NEJ, socialnämnden, miljö- och 
byggnämnden, VSBo och 
tekniska nämnden anser att en 
liknande åtgärd redan finns i 
miljöprogrammet och att de 
arbetar efter den.  
 
Kommunledningskontorets 
förslag:  
NEJ, denna åtgärd finns redan i 
vårt miljöprogram. 
 

6, s 25 Säkerställa säker 
förvaring av kemikalier 

Tekniska nämnden, 
VSBo, Vaggeryds 
energi, Barn- och 
utbildningsnämnden, 
Socialnämnden, 
Kultur- och 
fritidsnämnden, 
Kommunstyrelsen, 
Miljö- och 
byggnämnden 

JA, det är i enlighet med miljö- 
och byggförvaltningens 
verksamhetsplan. 
 
JA, kultur- och fritidsnämnden  
och tekniska nämnden avser 
genomföra åtgärden.  
 
NEJ, socialnämnden och VSBo 
anser att en liknande åtgärd 
redan finns i miljöprogrammet 
och att de arbetar efter den. 
 
Kommunledningskontorets 
förslag:  
JA, denna del av 
kemikaliearbetet har vi ännu 
inte påbörjat arbetet med i alla 
förvaltningar.  
 

7, s 27 Öka kunskapen om 
kemikalier i 
detaljhandel 

Miljö- och 
byggnämnden 

JA, det är i enlighet med miljö- 
och byggförvaltningens 
verksamhetsplan. 
 
Kommunledningskontorets 
förslag:  
JA, i enlighet med miljö- och 
byggnämndens yttrande. 
 

8, s 28 Minimera mängden 
farliga kemikalier i 
barns förskole- och 
skolmiljöer 

Barn- och 
utbildningsnämnden 

Kommunledningskontorets 
förslag: NEJ, en liknande 
åtgärd finns redan i 
kommunens miljöprogram. 
 
OBS! Inget svar har inkommit 
rån barn- och 
utbildningsnämnden.  
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9, s 30 Ställa kemikaliekrav i 
upphandling 

Kommunstyrelsen Kommunledningskontorets 
förslag:  
NEJ, det finns redan mål och 
åtgärder i kommunens 
miljöprogram kring detta.  

Befintligt mål: Sociala och 
miljömässiga hållbarhetskrav 
med fokus på utsläpp av 
växthusgaser och kemikalier 
ska ställas vid upphandlingar 
där så är lämpligt. 

Miljömålsområde Hållbar konsumtion och produktion  

Åtgärdsnummer, 
sida 

Åtgärdsnamn Ansvarig nämnd Kommentar  

10, s 33 Minska 
avfallsmängderna och 
främja cirkularitet 

Tekniska nämnden, 
VSBo, Vaggeryds 
energi, Barn- och 
utbildningsnämnden, 
Socialnämnden, 
Kultur- och 
fritidsnämnden, 
Kommunstyrelsen, 
Miljö- och 
byggnämnden 

JA, miljö- och byggförvaltningen 
upprättar rivningsplaner vid 
rivningslov som anger selektiv 
sortering av rivningsmaterial. 
 
JA, Kultur- och fritidsnämnden 
avser genomföra åtgärden.  
 
NEJ, socialnämnden anser att 
en liknande åtgärd redan finns i 
miljöprogrammet och att de 
arbetar efter den. 
 
NEJ, tekniska nämnden och 
VSBo avser inte arbeta med 
åtgärden då man anser att man 
redan arbetar med dessa 
frågor.   
 
Kommunledningskontorets 
förslag: 
NEJ, i kommunens 
miljöprogram finns redan mål 
och åtgärder kopplat till 
cirkularitet. I kommande 
avfallsplan finns även åtgärder 
föreslagna kopplat till att öka 
återanvändningen av möbler 
och inventarier, återanvändning 
av inerta massor, förbygga 
avfall, minska matsvinn med 
mera.  
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11, s 37 Minska användningen 
av engångsartiklar 

Tekniska nämnden, 
VSBo, Vaggeryds 
energi, Barn- och 
utbildningsnämnden, 
Socialnämnden, 
Kultur- och 
fritidsnämnden, 
Kommunstyrelsen, 
Miljö- och 
byggnämnden 

JA, Kultur- och fritidsnämnden 
avser genomföra åtgärden.  
 
NEJ, socialnämnden, VSBo och 
tekniska nämnden anser att en 
liknande åtgärd redan finns i 
miljöprogrammet och att de 
arbetar efter den. 
 
JA, SÅM avser genomföra 
åtgärden. Krav i upphandling på 
förnybart eller återvunnet 
material på minst tre 
engångsartiklar exempelvis 
plastpåsar, plastsockor, 
sopsäckar, glas, tallrikar eller 
medicinbägare kommer att 
samrådas med 
upphandlingsenheten i 
Vaggeryds kommun. 
 
Kommunledningskontorets 
förslag: 
NEJ, liknande åtgärder finns 
redan i vårt miljöprogram för 
2022-2025.  
 

12, s 38 Skapa cirkulära flöden 
av bygg- och 
rivningsresurser 

SÅM, 
kommunstyrelsen 

JA, SÅM avser att bidra i arbete 
med åtgärden. SÅM planerar 
att möjliggöra för privatpersoner 
och verksamheter att köpa, och 
i vissa fall även lämna in, 
byggprodukter för återbruk  i 
samarbete med 
kommunalförbundets 
medlemskommuner.  
 
Kommunledningskontorets 
förslag:  
JA, i enlighet med SÅM:s 
yttrande, förutsatt att SÅM blir 
en tydlig samarbetspartner och 
tar en del av ansvaret.  
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13, s 41 Underlätta för delning 
av produkter och 
tjänster 

Tekniska nämnden, 
VSBo, Vaggeryds 
energi, Barn- och 
utbildningsnämnden, 
Socialnämnden, 
Kultur- och 
fritidsnämnden, 
Kommunstyrelsen, 
Miljö- och 
byggnämnden, SÅM 

JA, SÅM avser att bidra i 
arbetet med åtgärden. Förslag 
på genomförande för SÅM i 
enlighet med förslag på 
Avfallsplan 2023:  
• Utreda om ett repaircafe kan 
fungera i GGVV-regionen i 
samverkan med ideella 
organisationer 
• Kommunikationsinsatser med 
fokus på låna, dela och 
reparera 
 
NEJ, socialnämnden anser att 
en liknande åtgärd redan finns i 
miljöprogrammet och att de 
arbetar efter den. 
 
NEJ, tekniska nämnden avser 
inte arbeta med åtgärden då 
man anser att man redan 
arbetar med åtgärden.   
 
JA, Kultur- och fritidsnämnden 
avser genomföra åtgärden.  
 
JA, miljö- och byggnämnden 
avser arbeta med åtgärden i 
viss mån.  
 
JA, VSBo avser att arbeta med 
åtgärden internt, men ser det 
som svårare att arbeta 
utåtriktat.  
 
Kommunledningskontorets 
förslag: 
NEJ, en liknande åtgärd 
föreslås i avfallsplanen för 
2023-2030 angående inköp av 
ett system för hantering av 
möbler och inventarier i syftet 
att köpa och sälja begagnade 
produkter. Detta arbete 
hanteras där.   
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14, s 42 Genomföra utbildning 
och studiebesök kring 
cirkulär ekonomi och 
industriell symbios 

Kommunstyrelsen, 
SÅM  

JA, SÅM avser att bidra i arbete 
med åtgärden.  
 
Kommunledningskontorets 
förslag: 
JA, i enlighet med SÅM:s 
yttrande. Det är osäkertom 
Vaggeryds kommun kan 
bemanna arbetsgruppen med 
deltar gärna på utbildningar och 
studiebesök.  
 

15, s 45 Skapa möjlighet för 
hållbara livsstilar 

Kommunstyrelsen Kommunledningskontorets 
förslag: 
NEJ, erfarenheter visar att 
dessa insatser brukar  innebär 
hög arbetsbelastning för små 
kommuner. 
Kommunledningskontoret 
föreslår att kommunen avstår 
åtgärden och prioriterar 
resurser på andra åtgärder som 
bedöms ge större effekt.  

Miljömålsområde Livsmiljöer för god hälsa  

Åtgärdsnummer, 
sida 

Åtgärdsnamn Ansvarig nämnd Kommentar  

16, s 49 Etablera 
hälsofrämjande 
utomhusmiljöer på 
förskolegårdar och 
skolgårdar 

Barn- och 
utbildningsnämnden 

Kommunledningskontorets 
förslag: NEJ, vi harliknande 
åtgärd i vårt befintliga 
miljöprogram. I denna åtgärd 
behöver man följa en viss 
metod.  
 
OBS! Inget svar har inkommit 
rån barn- och 
utbildningsnämnden.  
 

17, s 51 Etablera platser 
förtätortsnära odling 

Tekniska nämnden NEJ, tekniska 
nämnden har ingen avsikt att 
självständigt etablera platser för 
tätortsnära odling. Tekniska 
nämnden har som mål att 
upplåta kommunal mark efter 
behov och laglig möjlighet.  
 
Kommunledningskontorets 
förslag: 
NEJ, i enlighet med tekniska 
nämndens förslag. 
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18, s 53 Genomföra 
modellberäkningar av 
luftkvalité vid förtätning 
och nyexploatering 

Kommunstyrelsen, 
Miljö- och 
byggnämnden, 
VSBo  

JA, det är i enlighet med miljö- 
och byggförvaltningens 
verksamhetsplan.  
 
NEJ, VSBo avser inte att göra 
modellberäkningar utan det 
arbetet får i så fall ske i 
detaljplaneskedet.  
 
Kommunledningskontoret 
förslag: 
NEJ, detta är inte en åtgärd 
som vi bedömer att vi ska lägga 
resurser på. 
Modellberäkningarna visar att 
luftkvalitén i kommunen är god. 
Anser kommunstyrelsen att 
detta bör göras inför större 
förtätning och 
exploateringsprojekt tillkommer 
en kostnad för sådana 
utredningar i arbetet med 
detaljplaner.  
 

19, s 54 Sprida information om 
vedeldning  

Miljö- och 
byggnämnden 

JA, detta arbete görs redan via 
hemsidan. 
 
Kommunledningskontoret 
förslag: 
JA, i enlighet med miljö- och 
byggnämndens svar.  
 

20, s. 56 Minska hälsoskadligt 
buller 

Tekniska nämnden, 
Kommunstyrelsen, 
Barn- och 
utbildningsnämnden, 
VSBo 

NEJ, tekniska nämnden anser 
att efterfrågan kommer vara 
större än PBL-kraven. 
Att utgå från annan 
bedömning ger en lavineffekt. 
Eftersom vi har statlig 
infrastruktur som avger buller i 
tätorterna. Dock viktigt att fånga 
frågan i stadsplaneringen för att 
skapa möjlighet till åtgärder och 
lämpliga bostadsmiljöer. 
NEJ, VSBo följer de byggregler 
som finns och frågan behandlas 
i detaljplanen.  
 
Kommunledningskontoret 
förslag: NEJ, 
kommunledningskontoret anser 
inte att åtgärden ska antas. 
Arbete med buller är viktigt men 
är också redan lagstyrt i t ex 
detaljplaneprocessen.  
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21, s. 58 Minska spridningen av 
plast, mikroplast och 
nanoplast 

Tekniska nämnden, 
Miljö- och 
byggnämnden, 
Kultur- och 
fritidsnämnden 

JA, miljö- och byggförvaltningen 
arbetar med detta enligt 
tillsynsplanen.  
 
JA, Kultur- och fritidsnämnden 
avser genomföra åtgärden.  
 
NEJ, tekniska nämnden kan 
inte prioritera detta utifrån 
begränsade resurser.  
 
Kommunledningskontorets 
förslag: 
NEJ, åtgärden bedöms vara 
svår att genomföra om tekniska 
nämnden ej deltar.  
 

Miljömålsområde Hållbara städer och samhällen  

Åtgärdsnummer, 
sida 

Åtgärdsnamn Ansvarig nämnd Kommentar  

22, s 62 Främja fysisk aktivitet i 
städer och samhällen 

Tekniska nämnden, 
Barn- och 
utbildningsnämnden, 
Kommunstyrelsen, 
Kultur- och 
fritidsnämnden  

JA, Kultur- och fritidsnämnden 
avser genomföra åtgärden.  
 
JA, finns redan i tekniska  
nämndens mål. Tekniska 
nämnden tillgängliggör 
kommunal mark för en aktiv 
fritid med 
tilltalande grönområden för 
en god livskvalitet. 
 
Kommunledningskontorets 
förslag:  
JA, både tekniska nämnden 
och kultur- och fritidsnämnden 
avser att genomföra åtgärden. 
En del arbete görs i frågan men 
mer kan göras.  
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23, s 63 Etablera attraktiva 
allmänna platser för 
unga 

Barn- och 
utbildningsnämnden, 
Kultur- och 
fritidsnämnden, 
Tekniska nämnden, 
kommunstyrelsen  

JA, Kultur- och fritidsnämnden 
avser genomföra åtgärden.  
 
NEJ, tekniska nämnden kan 
inte prioritera detta utifrån 
begränsade resurser.  
 
Kommunledningskontorets 
förslag:  
NEJ, kommunledningskontoret 
anser inte att åtgärden bör 
utföras så som den är skriven 
men målgruppsdialoger. Det 
skapar mycket tidskrävande 
arbete. Det är bättre att ett 
sådant här arbete omhändertas 
i redan befintliga forum.  
 
 

24, s 65 Integrera social 
hållbarhet i fysisk 
planering 

Kommunstyrelsen Kommunledningskontorets 
förslag: 
NEJ, då detta är en åtgärd där 
stor del av genomförandet 
ligger på Länsstyrelsen. 
Kommunen har liten rådighet i 
genomförandegraden och 
takten, men kan ta del av den 
information som senare 
framkommer.  

25, s 66 Etablera 
kulturmiljösamverkan 
Jönköpings län 

Kommunstyrelsen, 
Miljö- och 
byggnämnden, 
Kultur- och 
fritidsnämnden 

JA, kan komma att diskuteras 
på byggsamverkan som 
startar hösten 2022. 
 
JA, kultur- och 
fritidsnämnden avser 
genomföra åtgärden.  
 
Kommunledningskontorets 
förslag: 
JA, då både kultur- och 
fritidsnämnden och miljö- och 
byggnämnden avser att delta 
i åtgärden. Vaggeryds 
kommun kan delta på 
samverkansmöten men 
kommer inte kunna hålla ihop 
ansvaret.  
  
 
 
 
 



Sida 

 11(11) 
 
 
 

26, s 68 Upprätta regionala 
etappmål för 
kulturhistoriskt 
värdefull bebyggelse 

Kommunstyrelsen, 
Kultur- och 
fritidsnämnden, 
Miljö- och 
byggnämnden 

JA, kan komma att diskuteras 
på byggsamverkan som startar 
hösten 2022. 
 
JA, Kultur- och fritidsnämnden 
avser genomföra åtgärden.  
 
Kommunledningskontorets 
förslag: JA 
 

27, s 70 Aktualisera underlag 
för kulturmiljövärden 

Kommunstyrelsen, 
Kultur- och 
fritidsnämnden, 
Miljö- och 
byggnämnden 

JA, kan komma att diskuteras 
på byggsamverkan som startar 
hösten 2022. 
 
JA, Kultur- och fritidsnämnden 
avser genomföra åtgärden.  
 
Kommunledningskontorets 
förslag: JA 
 

28, s 72 Skydda särskilt 
värdefull kulturmiljö 

Kommunstyrelsen, 
Kultur- och 
fritidsnämnden, 
Miljö- och 
byggnämnden 

JA, kan komma att diskuteras 
på byggsamverkan som startar 
hösten 2022. 
 
JA, Kultur- och fritidsnämnden 
avser genomföra åtgärden.  
 
Kommunledningskontorets 
förslag: JA 
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